
Milí Pcheráci,
Při Psaní t9!9to textu se mi hlavou !9qí g,n9y_s_ta úvah a_otázek, nad kterými poslední doboumoc př_emýšlím, a c12 ie pro mne nejdůtežitěiší, 1bych vám ted, řeiĚ. Ň;,;r8l;-ňě--;'ráno
Času si svá slova připravit, protože jsem neÍuŠita,_i"rtli to bude maóie i;iéě"í;iáÁi'áboae_kování za dva roky, k_teré jŠem n2oňta vě_novat siě práci pro niši oÉěc, nebo to rozbouFenéobdobí zvládneme a budu-pokračovat dát ve své piáci stárostiý;ň;ším mřsióstáróšřou uar-kem Beznoskou.
Nemohu a nechci pracova_t pod nátlakem a v nepřá_telské atmosféře, potom by byla i má prá-
ce bez k_reatiuity 1 elergi9_. S Markem islp dua'roky tým, funkčni tÍ;ň-áiásá'pr!ě"-Še-'všeminavazujícími ělánky je.vidě_t a vy lste Úaší podpor9i týto'práci oieini. N;isé;pááóúěn, auvmě některé osoby spojovaly se slovy rukojmí'a ultimátuň, meó;ói;i rožnodnittí vzdái semandátu starostky v přípaclě odvolá_ní míŠtostarosty Marka je spojeno Š-"Ýriámem síěv ua-
i9ljta, !ůyěra a suoboda čtověka jednat podte své vble.
|ě*uj! Yám za uaŠi.9řizei 1 nodporu, _ám, kteř! jste 9ám vyj_ádřili podporu osobně, podepsa-Ii Petici P|otj odvolání místostarosty Marka a všěm těm, *té'ří zaptňiti šat , óělriéiéň-áomě
na zasedání zastupite_lstvg |t9rého j9e_m se osobně neinohla ztiÍastníi a tvň jéěm-ibŮr"
Prgnoj91g9nlile. VaŠe hlasité odhodlání se místosta.rosty Marka jen tak náiziit oito-nes*u-teČné! Věřím, že sepa?y_ opět uklidní, budeme k sobě totéraiiniáóiet s,e isícňiišírisireai-
me na práci pro vás občany a naši obec.
!ě$uji vám vŠem a prožívéjte hezké chvíle bez omezení a strachu z epidemie,vaše starostka

kateřina Mahovská

JAK Fuileu,ll DOTAaE ?
v poslední době se často setkáváme s názory, proč obec buduje některéprojekty (ryapříklad sad _u zuonice) a místo tóhó raději neopra-ví napříkladpoškozené cesty, Důvodjejediný - dotace.

Jedná se o vypracovanou projektovou
dokumentaci včetně stavebního povole-
nÍ, studie proveditelnosti a další souhla-
sy a povolení. Pořízení těchto dokumen-
tů představuje výdaj z rozpočtu obce
ve výši statisícŮ až milionŮ korun ihned,
které musí obec investovat, aniž by
měla jistotu nebo příslib, že dotaci'získá
nebo že vůbec bude dotační titul pro
konkrétní projekt vypsán, V případě, že
se dotační titul pro záměr obce obieví a
ona nemá nic připraveno, mŮže se stát,
že se nestihnou potřebné dokumenty
vČas přichystat a dotaci podat. Jedná se
tedy o rozhodnutí, které musí zastupi-
telé učinit, do ktenich projektŮ a studií
ve fázi příprav bude obec investovat a
na které si musí počkat. Navíc jsou tyto
dotace velmi procesně sloŽité, tedy obce
si najímají zprostředkovatele, který do-
tační titul za odměnu pro obec zpracuje,
Proto je nezbytlé, aby si obec stanovila
prioritu projektŮ, do kterých bude in-
vestovat finanční prostředky do přípravy
podkladů pro podání žádosti o dotaci.
Konkrétně se v naší obci jedná aktuálně
o projekty rekonstrukce kanalizace na
Theodoru, veřejného osvětlení a budovy
bývalé fary, tedy ještě před hledáním
konkrétního dotačního titulu je nezbytné
zafi nancovat projekt a_studii provedi-
telnosti, geologické prŮzkumy, posudky
statika apod. a jedná se řádově o částky
ve statisících Kč za jednotlivé projekty.
U všech dotací je také nezbytné sle-
dovat podmínky dotačního titulu, a
to p řed evš ím' 
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Pokud se obecnímu úřadu podaří získat
penízez dotace, jsou vždy vázány na
konkrétní projekt a nesmí se použít na
nic jiného. Například pro obnovu sadu
u zvonice jde o dotační projekt Sázíme
stromy, a tak je lo9ické, že není možné
místo toho obnovit cesty.
Postup, jak získat dotaci, není úplně
standardizovaný a liší se podle pro-
jektu, na co a o kolik peněz se žádá.
Nejdostupnější jsou dotace, které lze
poptávat přímo a zpracovat si žádost
sami. Jedná se obvykle o dotace na
menší projekty do výše 500 tis. Kč,
výjimeČně do 1 mil, Kč. Na tyto dotace
si obec sama vypracuje žádost o dotaci
s popisem a specifikací projektu, zajistí
vypracován í jed noduché projektové
dokumentace včetně rozpočtu, doplní
nezbytné povolení, ohlášení a vyjádření
dotčených úřadŮ a dotaci zaregistruje.
Tento typ dotací obec realizovala v roce
2020 prostřednictvím MAS (místní akční
skupiny) Přemyslovské střední Čechy,
jejímž členem je od roku 2019, Takto
byla získána dotace na knihovnu a spo-
lečenské centrum, rekonstrukci kuchyně
v Ms a letos se žádá o dotaci na rekon-
strukci toalet v ZŠ, podlahy v učebně
MS a opravu povrchu cesty v centrálním
parku, Další úspěšné dotace, které obec
sama podala a získala, jsou dotace na
rekonstrukci střechy zvonice a na vyba-
vení hasičské výjezdové jednotky.
Slo_žitější jsou dotační tituly na projekty
vyšší hodnoty od 1 mil. Kč výše. Před
samotným podáním žádosti je potřeba
mít připravené dokumenty ,,v šuplíku''.

Nová zásílkovna
V minulém Pcheráku jsme vás
informovali o nové zásilkovně v
obci, která se nachází v prodejně
oříškŮ. Nyní se k ní přidálo samo-
obslužné výdejní místo - Z-BOX,
které je umístěno u obecního úřa-
du. Pomocí tohoto boxu je možné
vyzvedávat a posílat zásilky.

Zrněny
V za§tl'lp-telstwrr

oDsTouptLI
Jíchová Lucie - pŮvodně Pchery Jir
Krausová Daniela - Pchery Jinak

Novák Martin - Nezávislí
Vohradský Petr - Pchery ]inak

NOVÍ ČLENOVÉ
Holeš Michal - Pchery Jinak

Hrubý Zdeněk - Nezávislí
]erman ]an * Pchery Jinak
Mařík Karel - Pchery Jinak



Vážení Pcheráci,
iďnéinorsi-co še může v komu-
nální"politióe stát, ie řešení pro- 

^blémú v ovzduší sĎoru a konfliktú
dvou stran, Všichni víte, že po
odstouoení paní Jíchové z pozice
zastupitele bbce odstoupil také
pan Vohradský. V zastupitelstvu
za Pchery JINAK je nahradili pan
Holeš, pan Jerman a zastupite-
lé za Pchery JINAK získali opět
většinu v zástuoitelstvu obce.
Všichni víte, co'se nám stalo,
kdvž ,isme Ó tuto většinu přišli.
Bví oóvolán starosta pan Miška a
..Ňezávisll' nám nedali k dispozici
áni iednoho místostarostu. Víme,
že tó bvlo dle zákona, ale bylo to
neetické a nemorální. Dnes tedy
máme možnost jim ,,to vrátiť'.
Po dlouhé diskuŽi mezi zastupiteli
Pcherv JINAK isme se shodli, že
bv nebvlo úolňě správné zacho-
vát se óteinÝm způsobem. Na
zastuoitelštúu ndplánovaném na
27 .5,' odvoláme cjba místosta-
rostv a očekávárrte, že současná
staróstka bude s těmito novými
místostarosty spolupracovat ku
orosoěchu celé obce.
vážení pcheráci, kdybychom ne-
udělali nic, tak nám'to naši voliči
právem nikdy neodpuslt ztratili
bvchom iimi vloženou cluveru.
Kdvbvchóm udělali kompletní
výménu ve vedení obce, tak by
tó mohlo být vnímáno jako.m9ta,
což odooruie našemu vnlmanl
etikv á moňlo bv to část někte-
rýcÉ OŮtežitých a rozpracovaných
záležitostí zpomalit.
věříme. že do konce volebního
období'nás nečekaií už žádné
velké kotrmelce a Špolečně obec
oředáme nově zvoleným zastupi-
telům v roce 2022, Prbtože ,,Ne-
závislí" se stávají,opět .opozicí,
vzalemne vvmentme předsedu a
čleňv kontrótníno výbbru a fi-
nanČního vÝboru, ctíme obvyklou
nepsanou zásadú a zvyklost, že
opbzice má předsedu kontrolního
vÝboru.
vé Pcherách dne 78.05.2027
Bc. Marcel Miška, Bc. Michal Pulchart,
Karel Mařík, níichal HoleŠ,
Jan Jerman

s tímto textem jsme seznámili
paní starostku á všechny, zastu-
bitele. ielikož se domníváme,
že saéténí informace o odvolání
dvou místostarostŮ až při změně
Drooramu na veřejném zasedá-
hí zástuoitelstva ié iako blesk
z čistéhó nebe zc-elá nepřípust-
né. Následně isme informovali
veřeinost na ňašem FB Pchery
]INAK s tím, že současnou sta-
rostku nikdó z této pozice odvolat
nechce. Tímto jsme chtěli narov-
nat misky vah á rozdělit pozice

v čele vedení obce rovnoměrně,
úplně stejně tak, jak to bylo po
výsledku voleb v roce 2018, kdy
pozici starosty vykonával pan
Marcel Miška (Pchery JINAK) a
na pozicích místostarostú byli
parií t<ateřina Mahovská (SNK)
á pan Marek Beznoska (SNK),
akorát bv se role vyměnily. Paní
starostká dne 21.5. na wébových
a FB stránkách obce reagovala a
na iedné straně ocenila možnost,
kteiou jí dáváme, aby po zbytek
volebního období by|a starostkou.,
Na druhou stranu nám dala jasné
ultimátum, nedovede si předsta-
vit sooluoráci s našimi dvěma
novými místostarosty. A pokud jí
neoónecháme Dana Marka Be-
znbsku jako místostarostu, tak
raději sáma odstoupí. Náš ergu-
ment. že oan Beznoska může i
nadál'e vvkonávat činnost, kterou
dělá i v Šoučasné době s pově-
řením obce odmítla, víme, že
oan Marek Beznoska se stará o
iechnickou oblast při správě obce
a i to stoií hodně Času. Kaž'dÝ ze
zastupite-lů i každý ze člepů jed-
notlivÝch komisí či výborů věnuje
mnohb hodin ze svého osobní-
ho volna právě činnostem^pro
obec, kdý toto nikdy nemůže být
vvváženó odměnou, kterou za to
oóuírá. Všichni členbvé Rozvojo-
Vé komise se již v loňském roce
vzdali nároku'na odměnu za práci
v této komisi, takže to dělají čistě
pro.vá.s, všechny občany, pro
nasl ooec.
Byli jsme tedy připraveni i na
váriántu, že pan Marek Bezno-
ska budó odúolán a následně
paní starostka odstoupí z postu
štarostkv obce pchery a měli
isme ořibravenv na čtvrteční
Žastubitelstvo Řandidáty jak na
novéňo starostu, tak na nové
místostarosty (připomínáme, že
isme vítězi vbteo a máme vět-
šinu v zastupitelstvu). To platilo
až do úterý 2s,s. kdý nám. náš
zastuoitel jan ]ermah oznámil,
že v tbmto hlasování nepodpoří
uskuoení Pcherv JINAK (za ně
získa'| svŮj zastúpitelský mandát)
a iako jedlný z nás přistoupl na
ul-timátum paní starostky Mahov-
ské...,
Výsledkem jeho rozhodnutíje, že
ké stávaiícímu tandemu ve vede-
ní obce Ďaní Kateřina Mahovská,
pan Marek Beznoska (za Martina
i\ováka - zastupitel - 1.místosta-
rosta za Nezávi'slé, kteni sám v
pondělí složil mandát) se přidal
háš zastuoitel Michal pulchart
cobv 1. rriístostarosta. Naše
uskúoení Pcherv ]INAK má na
starosti finanční výbor a ,,Nezá.-
vislí" mají na starosti kontrolní
výbor.

Ve Pcherách dne 28.05.2O27
Bc. Marcel Miška, Bc. Mic.hal Pulchart,-:-:"r:''":'':"' 
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Rád bych tímto reagoval na
prohlášení mých kolegů, za-

stupitelů za Pchery JINAK, ze
dne 28.5.2O21.

Ano, ve volbách jsem pro toto
uskupení hlasoval, jelikož jsem
dlouhodobě nebyl spokojen s
minulÝm vedením obce a_Pchery
JINAK byly odrazovým můstkem
k leošímu, Proqram za Pchery
Jina'k se mi vžóy líbil a ztotoŽňuji
se s ním dosud.
Jak většina zv{sví, jsem jeden z
mála zastuoitelů pcherský rodák
a rád b.ych, aby tady moje děti
mohly žít spokojeným a ješ-
tě leoším životem, proto se ve
všech záležitostech obce roz-
hoduii sám. dle svého vlastního
svědómí a břesvědčení. Nechci se
tedv omlouvat a ani jinak ospra-
vediňovat za to, že jsem nezvedl
ruku za odvoláňí místostarosty
pana Beznosky. Tím by odstou-
ilila z postu starostky obce i pani
Mahoýská a tím by se mimo jine
oozdrželo i mnoho prací, včetně
bro,iektŮ na Theodcjru, jako je
haóř. realizace dětského hřiště.
VeŠkeré zemní práce na ten-
to oroiekt isou iiž dohodnuty s
míŠtními pódnikateli a občany,
kteří ooskvtnou i stavební tech-
niku,'a tyt'o práce podmiňují .

setrváním současného vedení
obce. Také iiž probíhá koordinace
rekonstrukče kanalizace v ulici
Maršála Rybálka s projektem
na rekonstrukci povrchu komuni-
kace Bra ndýsek-Theodor-Pchery.
I kdvžjserri byl do zastupitelstva
zvolen za Pchery JINAK, n.emo-
hu a nechci hlasovat za něco, o
čem nejsem vnitřně přesvědčen.
Neustále komuniku,ii's obyva-
teli obce, abvch se břesvědčil,
že dění Ú obci vnímají kladně,
avšak některé změny jsou sa-
mozřejmě nezbytné. Vyjádření
starostkv obce paní Mahovské
možná mohlo být někým bohužel
vnímáno iako uítimátúm. Je však
oochooitólné. že vedení obce
inusí Óracovát jako sehraqý tým
a vzá,iemné ,,házení klackú pod
nohv'í do oříštích voleb, které se
budóu koňat iiž v příštím roce, by
podle mého ňázorŮ obci v jejím
iozvoii neoomohlo.
Jsemti vědom, že jsem jako
iediný (ale pouze v této věci)
hehlás<jval Ža uskupení Pcheiy
JINAK, avšak její program pod-
ooruii i nadále.
lan Jérman, zastupitel obce Pchery



PRti, tfftRAREnt
Co říci k tomu, co se dnes v našich
Pcherách děje?
Poslední týdny jsou přesně to, co
naše obec nepotřebuje. Považujeme
v tuto chvíli za zcela zbytečné a neú-
čelné vracet se k minulosti a rozebí-
rat, případně za nás zastupitele zvo-
lené za Nezávislé obhajovat dŮvody
změny ve vedení obce v roce 2019.
Je to ztráta času pro nás všechny, A
nemohli jste si nevšimnout, že se ně-
které práce z dŮvodu nejistoty ohled-
ně dalšího vývoje situace ve vedení
obce zastavily, například u zvonice.
Nikdo nemá chuť do práce, když
netuší, co bude zítra nebo za týden.
Politická tlachání za nás úřadovat,
bagrovat nebo sekat trávu opravdu
nebudou. Občqny zajímá práce, a ne
hašteření člen ů zastupitelstva.
Stalo se však, že pan Miška jménem
zastupitelů hnutí Pchery JINAK učinil
prohlášení směřující k avizovaným
změnám ve vedení obce a požádal o
svolání jednání zastupitelstva obce,
na jehož program navlhl provedení
změn vedení obce. SvŮj požadavek
zvláště nq odvoláni a výměnu mís-
tostarostŮ obce zdŮvodhil pro nás a
pravdě^podobně i pro spoustu dalších
občanů nepochopitelnou argumenta-
cí, že se jedná o politický akt, který

je vlastně reakcí na události, k nimž
v naší obci a v zastupitelstvu došlo
před dvěma lety, kdy byl pan Miš-
ka odvolán z funkce starosty obce.
Přestože se domníváme, že je to v
odstupu dvou let již zcela nepodstat-
né, musíme přece jen na tato prohlá-
šení reagovat. Odvolání pana Mišky z
funkce starostv obce oroběhlo nikoliv
z politických dŮvod!,'ale z dŮvodŮ
silné nedůvěry členŮ zastupitelstva
k po§tupu starosty obce, především
nedůvěry mezi místostarosty a sta-
rostou obce, Jednalo se především o
nesouhlas s postupem pana starqsty
při plánování a zadávání projektŮ
za obec lchery, které nebyly dosta-
tečně zdůvodněny a projednány. Šlo
zejména o nesouhlas zastupitelŮ s
neúměrnými fi nančními výdaji, l1teré
by některé projekty pro obec zpŮ-
sobily. Tím hlavním důvodem pro
změnu na funkci starosty obce bylo

ražené projekty, k^teré jsme z výše
uvedených důvodů následně také
zastavili. Po zjištění, že šlo o na-
rychlo připravené, s místostarosty a
zastupitelstvem neprojednané zadání
téměř dvoumilionového proje[tu a
studie proveditelnosti nové MS pod
fotbalovým hřištěm bez specifikace
konkrétního dotačního titulu a dotač-
ních podmínek na výstavbu, o nepři-
měřeně vysokou cenovou nabídku na
plánovanou pasportizaci a geometric-
ké zaměření budovy obecního úřadu
a projekt na rekonstrukci budovy a
zpevnění svahu, o neúměrně vyso-
kou cenu ve výši tři čtvftě milionu
korun na projektovou dokumentaci
na cyklostezku bez přihlédnutí k
faktu, že cyklostezka po pravé straně
směr Pchery/Theodor není doposud
v územním plánu, nebyl jiný postup
ani možný, ]sme stále více přesvěd-
čeni o tom, že rozhodnutí o změně
ve vedení obce bylo nejen správné,
ale tallé nutné. Zvyšující se podpora
občqnŮ a stále vzrŮstálící zájem' ob-vočanú o dění v obci i zájem o spolu-
práci při zvelebování obce je pro nás
signálem, že to stejně vnímajítaké
občané. Z rozvoje a rozkvětu obce
máme velkou radost. pro nás všech-
ny je podpora občanŮ nesmírně mo-
tivující, ale také tím více zavazující.
Ke změně na postu starosty před
dvěma lety došlo a my jsme se roz-
hodli od samého začátku občanům
ukázat, že to myslíme se změnami
v obci vážně, a to především trans-
parentním a logicky navazujícím plá-
nováním a realizací prací a projektŮ
přiměřených možnostem naší obce,

Piestože uplynulé měsíce nebyly z
dúvodu pandemie koronaviru jed-
noduché a nebylo npm v posledním
roce téměř 9 měsíců umožněno se
ve větším počtu potkávat, podařilo
se nám v předchozím roce v létě a
na podzim zorganizovat společně s
Pcherskými maminkami, dobrovolný-
mi hasiči a Theodoráky nezapomenu-
telné akce, kdy jsme se my všichni
občané mohli setkat na posvícení,
akcích pro děti nebo na zábavě na
Theodoru,
I dnes se na nás valí práce z každého
koutu Pcher, před tou neutečeme,
s tou se musíme vypořádat, někde
hned a někde později. Budeme velmi
rádi, pokud se opět budeme moci
věnovat své práci ve stabilním pro-
středí, Nikdo z nás Nezávislých nemá
zájem politikařit. Práci v zastupitel-
stvu obce nevnímáme jako politic-
ké angažmá, ale jako každodenní
poměrně náročnou, ale většinou
radostnou a velmi uspokojující práci,
za kterou jsou vidět nepopiratel-
né výsledky a ocenění občanŮ. eyli
bychom moc rádi, pokud bychom v
konstruktivní spolupráci ve prospěch
naší obce a života v ní mohli po-
kračovat dále. Všichni potřebujeme
nastartovat,,normálnl' život, Všich ni
se moc těšíme na to, že si ho již brzy
snad budeme moci začít zpříjemňo-
vat také společenskými událostmi a
zábavou.
Děkujeme za vaši podporu naší
práce pro lepší život Pcheráků, v
Kateřina MahovskQ, Marek Bez-
noska, Svatopluk Skuta,
Zdeněk Hrubý

z pohledu zastupitelŮ zvolených za
Nezávislé odmítání diskuse nad al-
ternativami řešení projektŮ a stano-
vení priorit, co je pro obec nezbytné
a co je potřebg odložit. Druhým
podstatným dŮvodem pro nás bylo
to, že jsme téměř rok po volbách
především chtěli už konečně opravdu
začít pracovat v obci, potřebné věci
prakticky řešit a zbytečně neutrácet
naše finance na nejisté nebo před-

na které kalkulujeme nejen obecní
finance, ale snažíme se v souladu
s legislativními možnostmi získat
dotace, věcné a finanční dary, služ-
by nebo výrazné slevy. Velké úsilí
věnujeme tomu, abychom zajistili
čistou a upravenou obec, abych_om
zlepšili životní podmínky občanŮ.
Podporujeme místní spolky a spo-
lupracujeme s nimi, abychom do
obce navrátili komunitní život.



nownu 2 ?crmsrýcx šru
unreŘsrÁ šxou

Vážení a milí spoluobčané,
dalŠÍ vlnu covidu jsme zatím překonali
a nvní se život ve školce pomalu vra-
cí, ále stále ne k úplnému normálu. K
záoisu se do mateřské školy pro školní
rokzoztlzoz2 přihlásilo 31 dětí. Taková
účast nás velmi těší. Volných míst máme
15. Seznam přijatých dětí pod registrač-
ními čísly je vyvěšen od 10. 6. 2O2I na
webových stránkách www.mspchery.cz
a na venkovních dveřích budovy školky.
V květnu k nám přijela lektorka z Malé
technické univerzity, což je úžasný pro-
gram pro děti o technickém světě kolep
ňai. p?i projektovém dni Stavitel mostŮ
se děti dozvěděly zajímavosti z historie
Karlova mostu, naučily se stavět podle
technických výkresŮ a postavily si velký
most přes celou tělocvičnu, jehož stabilitu
si ověřilv tím, že po něm všechny přešly.
Hezké bv|v i venkovní aktivity, kde Qěti
ověřovaív'rŮzné vlastnosti předmětů. V
červnu nás čeká ještě jeden projektový
den ,,Malý zpracovatel odpadú", .tak se na
něi moc iěšíme. Do konge školního roku
máme v plánu sférické promítání v mobil-

ním planetáriu o Vesmíru a rozlou§ení se
Šr.orňirn rokem a s dětmi, které pŮjdou
v záií do základní školy. Ostatní aktivity
budeme plánovat dle situace, Co se týče
vzděláváhí, o prázdninách doplníme náš
Školní vzdělávací program_o zajištění
logopedické prevence v MS,.protože v
kaŽdé třídě bude pracovat učitelka se
vzděláním logopedický asistent. Re-
konstrukce pódlah ve školce již začala,
na orovoz to bude mít minimální vliv.
t tát dět ujeme rodičŮm za trpělivost.
pracovat na rekonstrukci se bude až do
konce prázdnin. Čekají nás nové podlahy
v horních třídách, na chodbách a v jídel-
ně. Bohužel, peníze z dotace, o kterou
,isem na tuto akci poŽádala, dostaneme,
bokud vše dobře dopadne, v roce 2022,
takže nový nábytek do tříd bude až
posléze. I tak se budeme snažit, aby se
u nás dětem líbilo. A na všechny děti, i

ty nové, se moc těšíme. Krásné prázd-
niny všem a díky kolegyním za.jejich
práci a paní starostce s jejím týmem za
oodooru !

ind. Lucie Turanová, ředitelka MS
Pchery

zÁxuoní šron
Nástuo dětí do škol
Tak jako jiné základní školy otevřela i

našě zátladní škola ve Pcherách 17.
luĚrná ráno své brány všem žákům
naoříč ročníky, aby konečně dorazili na
orezenční výuku a užili si spolužáky i
lčitele ,,naŽiuo". Zbývající čas je potřeba
využít k prověření znalostí nebo toho,
có ie ootřeba ,ieště dohnat a zopakovat.
Až;á;n to poČasí dovolí, chceme výuku
absolvovat z větší části venku v přírodě.
slavnostní ukončení školního roku a _

oředání závěrečného vysvědčení žákům
včetně rozloučení s 9, třídou bychom rádi
uspořádali 30.6. opět na prostranství
ořěd školní budovou. Doufáme, že nám
bude počasí přát a věříme, že i když bude
třeba'dodržet veškerá hygienická opatře-
ní, vše zvládneme. chceme totiž kromě
rozloučení se školním rokem 2O2O|2I
uuiaJr,t ooděkování všem žákům, peda-
oáoůrn i'rodičům, že toto nelehké období,
řte-ré všem znemožnilo účast ve škole,
tak bravurně zvládli.

Mgr. r.Landová, ředitelka

Úspěchy našich žáků ̂
t v tetošňím šxoln'ím roce se 24 žákťt 2.
stupně naší školy zúčastnilo mezinárod-
ní matematické soutěže Pangea. Pro 7.
ročník 2O2O l 2021 byla pro matematické
úlohv zvolena témata z vědy a výtvarné-
rro umění. soutěž má dvě části - školní
a finálové kolo, Do celostátního finále
se oroboiovala žákyně 9. třídy Kristýna
Bežnoskóvá, která se ve středočeském
kraii umístila na 3. místě a celkově mezi
vrsÍevníky ČR obsadila 26. místo, Gratu-
lujeme a přejeme hodně štěstí při finále
1ó. června 2O2I v budově Národního
muzea v praze.

Mgr. ]. Panošková

,

ZPRAVy ZosADnÍHo výgoRu
fotografiích. Ve Višňovce by tak mohl
být Óbnoven znovu sad a zQna odpočin-
kÚ, a to bez velkých zásahů, aby nebyla
ohrožena zde žijící zvěř. Je to projekt na
dlouhou dobu a věřím, že našim dětem
přenecháme krásnou krajinu.
v orzké době se bude realizovat dětské
hřiště pod záštitou nadace společnosti
ČEZ - Oranžová hřiště, proto chceme
oslovit tatínky a maminky, aby nám
Domohli hřiště připravit pro instalaci
prvkŮ, které hradí nadace. Tuto akci bude
koordinovat Honza Jerman. Myslím, že
když se zapojíme všichni,_tak se pak obec
bude lépe udržovat v pořádku.
Závěrem si Vás dovolujeme informovat,
že byla vytvořena nová skupina THEO-
DOR na Facebooku, kam vám budeme
dávat informace, co se v obci a okolí
děje. Věřím, že se opět život vrátí do nor-
málu a budeme se moci sejít v klubovně
nebo na hřišti, případně v parku,
V úctě a s přáním pevného zdraví
za Osadní výbor Jana Wenzlová

V listopadu loňského roku prošel Osadní
výbor 2ásadní změnou, Odstoupila paní
předsedkyně, její funkci převzal pan Karel
Mařík, kterému tímto děkuji, že má chut
s námi pokračovat v péči o Theodor. Naše
činnost byla dlouho značně omezena do-
Ěáú u opátr"ními vlády čR. v násteduli
cím období však již chceme plánovat akce
a spolupracovat s obcí a spolky.
První společno.u akcí OV bylo letos
,,UKLIĎME KRETU" 22.5,2021, kde se
Šešli všichni, kteďm záleží na čistotě naší
části obce. Uklidili jsme obec a část Viš-
ňovkv. Chtěla bych poděkovat všem, co
udžúií oořádek'a vědí, kam odpad patří!
SohuŽei nejsme všichni naladěni na pořá-
dek, tak jsóu akce tohoto typu potřebné.
Již v minulosti jsme se zajímali o vzhled a
historii naší prákticky jediné zeleně ,,Viš-
ňovka" a dlky iniciativě jednoho z našich
oodnikatelŮ máme vypracovanou stu-
áil, jat< by se dal pŮvodní sad obnovit a

zanéchat'přírodní ráz krajiny. Není to nic
nového, jak se ukazuje na historických

Y,,,
ffir.!
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zvonice bude obklopena sadeín
Jistě iste si iiž všímli, že v okolí zvonice byly l
srovňána oŘotní otoéha. Důvodem ie ořemena
původní sad, ktěrou odstartovala ínožnost zís,

vykáceny sl
, této lokalil

env stromv a
Iokality v |rá97ýpůvodní sad, klěrou odstaftovgla zíqkat lotaci ná výsadbú-nových 

stro'mů. Všechny určitě potěší, že z obecní kasy změňy prak-
ticky nic neodčerpají - stromy zapl_atí dgtage a práq! na úpraváchucky nrc neodce
poskytli zdarma
tickv nic neodčeroaií -'stromv žaolatí dotace a orácí nb úoravac,
poskytli zdarma inístní podnikatété, občané či Éasiči.

Postup prací
V březnu v období vegetačního klidu
proběhly okolo zvonice hrubé terénní
úpravy._ Byly vyřezány smrky napa-
dené kŮrovcem, nálety a stromy. Ty
byly volně v terénu, kde dojde k ob-
nově sadu, který tam již byl v počát-
cích minulého století. Vybagrova,ly se
kořeny stromŮ a náletovýcň keřŮ a
celý prostor byl urovnán, aby byl při-
praven pro údržbu sadu. Pod zvonicí
byla protažena nová přístupová cesta
na Petřín, aby jen mírně klesala a
byla přístupná i pro kočárky.
V květnu bylo vybagrováno odvod-
nění okolo stavby zvonice, které je
před samotnou rekonstrukcí střechy
nezbytné dokončit, položit nopovku,
odvodňovací roury a zasypat dre-
nážními kamínky. Po rekonstrukci je
potřeba položit obrubníky, aby okolo
budovy vznikl okapový chodníček.
Dále byly vybagrovány a položeny
chráničky pro kabely q uzemnění od
zvonice k pozemku MS. Po rekon-
strukci je potře_ba dokončit natažení
kabeláže od MS do zvonice, aby byla

nasvětlena z rozvaděče Mš.
Celý terén je nyní nezbytné frézová-
ním srovnat_tak, aby mohla být nově
protažena původní pěšina ke zvonici
a vysázena luční tráva, Urovnaný
a vvfrézovanÝ terén írozmělněné
zbytky kořenŮ a drnŮ; umolní sekání
mezi stromy technikou v prŮběhu
celé sezny. Tyto práce jsou napláno-
vány po rekonstrukci střechy zvonice
ve druhé polovině června, protože se
zde při rekonstrukci bude pohybovat
ještě stavební technika.
Sadové úpravy prostor okolo zvonice
zvětšily a prosvětlily. Místo tak bude
sloužit k procházkám a odpočinku či
konání slavností. Bude také doplněn
přírodními herními prvky pro děti,
které nyní projektově zpracovává
paní Daniela Krausová za Pcherské
maminky, Místo pro své aktivity tu
budou mít také děti z mateřské ško-
ly, která se sadem sousedí.

Financování a fi na!izace
Projekt výsadby sadu je financován
z dotačního titulu ,,Sázíme stromy".

Podél pěšiny ke zvonici bude na pod-
zim vysázena alej ozdobných jabloní,
které mají barevné plody i přes zimu.
Do orostoru oak bude vvsázeno cca
rS iŮzných ovocných stiomŮ, vhod-
ných pro tuto lokalitu, k volnému
sběru. Za zvonicí se ve vyrovnaném
prostoru rozkošatí lípa.
Všechny práce, které byly doposud v
okolí zvonice udělány, byly provede-
ny pro obec s minimálními obecními
výdaji, a to pouze za nákup mate-
riálu (drenážní kameny, chráničky
apod.), Prořezy zajistili naši hasiči,
techniku a obsluhu poskytli místní
podnikatelé, občané a naši zaměst-
nanci.
Práce na zvonici a dokončení opravy
střechy zvonice, nasvětlení zvonice a
finální úpravy terénu a přístupových
cest jsou,naplánovány na období čer-
ven - září, v říjnu a v listopadu dojde
k finální výsadbě sadu, před kterou
musí být všechny práce dokončeny.
Vedení obce má pro všechny tyto
činnosti dohodnutou spolupráci
s místními podnikateli a obČa-
ny, a to od poskytnutí stavební
techniky po poskytnutí obsluhy
s minimálními výdaji z obecní-
ho rozpočtu za nákup materiálu
(stavební technika bude poskyt-
nuta zdarma).

56/1 v-/

Pchery
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Co děIai ízaměstnanci obce?
co dělaií zaměstnanci obce?
Množí só nám dotazv, co vlast-
ně dělají naši zaměstnanci - proč
naoříklád nesekaií trávu ato.'proto
byČhom rádi občánŮm vysvětlili, že
hlavním úkolem našich lidíje ú,klid_.
obce. Bohužel kvůli tomu, ze sl nasl
někteří spoluobčané nedokážou
vážit jejich. práce a přidělávají jim ji
svou lenostl, pak nezDyva moc casu
na jejich další úkoly. A'tak naše lidi
zbytečně zaměstnává třeba úklid
kolem popelnic na tříděný odpad.
pokud ne,isou zaměstnanci v obci
zrovna kÝidění, rozhodně to nezna-
mená, že nic nedělaií. v tu dobu se
podílejí např, na úpiavách kanceláří
obecního úřadu, ordinací a čeká-
ren lékařů nebo orovádě,ií drobné
údržbářské činncisti v našich dalších
objektech (škola, školka apod.), Zá-

roveň se věnuií i opravám a údržbě
komunální techniký, což obci ušetří
nemalé oeníze. Jde ien o část orací.
které náši zaměstna-nci orováděií, á
orotože isem s nimi oosiední dobilu
štrávil nékotik pracoÝních dnů, tak
jim za mě patři velké poděkování.
C^htěl bych poděkovat'i zastupite-
lúm zejména na Theodoru, kterým
není tato část obce lhosteiná a snaží
se reaoovat na oodnětv óučanů.
sooleďně oak hlédáme ínožnosti. iak
týto podněty.řešit. Myslím., že, mnozí
z vas vnlma]l, ze se ve pcnerach a
na Theodoru snažíme dělat naši obec
krásnějšír.a proto. děluji všem .co senam snazl Domocl, at uz orl sekanl
trávy či při'drobných úprávách před
svými nemovitostmi nebo ve středu
naší obce a kolem hlavní silnice.

Marek Beznoska

bvchom vás pozvali do nové facebookové skupi nv pcHERÁk oro
héráky, Cílerh skupiny je podporovat komunitňí žiiot ve Pcheiách,
je každÝ bez rozdílu věku či politického názoru. Prosíme o respekt
del, která jsou ve skupině na-stavena - žádáme o slušné wstu'povtiČlel, kteřá jsou. ve skupině na'stavena -^žádáme o slušné vystupování,

apailání osťatních a reŠpektování názorů, Zároveň zde neb'udeme toléro-
poliťické debaty či příspěvky. Skupinu najdete na Facebooku na adrese
os : / / www..fa ce boo k. co m / g rou ps 1 3 2 28O 64 5 28O 6 3 7 7 a sta čí ta ké

do vyhledávače na FacebóÓ*u ,,Pcherák pro všechny Pcheráky".

cHíl
t.,..- {
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26. června - Dětský den v centrálním parku (bližší informace na nástěnkách v obci Či na Facebooku)
18.-19.6 -'Bazárek oblečení

28. srpna - Rozloučení s prázdninami
Knovíz

25. června - Letní kino
26. června - Výstava veteránů a závod_y do vrchu Knovíz - Olšany

28. srpna - Letní kino
5. záíi - Rozloučení s prázdninami

oBEcNl URAD
MA NOr,OU POSILU

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych
vám představil našeho nového pomocní-
ka. Jedná se o víceúčelový stroj AVANT
640 (viz foto). Soolu s ním obec zakouoila
zamtitací koště, třístranný sklápěč a lžíci.
s tímto stroiem naši zaměstnanci zvlád-
nou mnoho'prací, na které jsme si dříve
museli najímat firmy a mnohdy jsme
čekali, kdy nám kdo rozveze recyklát na
oDravu ulic- kdo nám rozhrne hlínu na
gbravu tráúníkŮ a.po{. Výhodou §troje je,
ze na mnono doplnku exlstuJoe.puJcovna v
Berouně a obec zaplatí jen pújčovné a ne-
musí veškeré drahé příslušenství rovnou
kupovat. Marek Beznoska

Pchery - Humny
E-Mail : info@CompNett.cz

Bazárek

sll Dčltťďóhodornu

pát.k 18.6. od 17.oo do 2o.fi) hodin
-ď|lcmvěďn píod.' .

sobota 19.6.od 9.fi) do 13.fi) hodln
-eíodc' ď[!ltýótr
Přijdte si kouph či píodat oblďení pro děti l
dospělé, boty, sportorrní potfuby, híačkv a mnoho
dalšlho

Noc kostelů
Na letošní Noc kostelŮ přišlo skoro
60 lidí, včetně rodiny až z Teplic,
Návštěvníci si vyslechli krátký výklad
k historii kostela a podívali se k
varhanům. Děkuieine všem dobro-
volníkům, kteří óomohli s úklidem
a oraanižovánírh akce. a také oanu
faráři za možnost akci uspořáilat i
ve Pcherách. U kostela byla zároveň
umístěna informační tabule, na které
se podíleli mísťní podnikatelé.

JAK FUNeUil DoTAcE ?
Pokračování ze strany 7

zpŮsobilých výdajŮ (CZV) konkrétní dotace financuje.
Zajímavé jsou dotace, které pokniva jí 70 a více ̂

o/o 
CZY,

zoýtek músí zafinancovat obec z vlastních zdrojŮ nebo
uVeru.
Mimo dotační tituly sleduje naše obec také možnosti zís-
kat granty a příspěvky. Takto se podařilo získat z Nadace
ČEZ nadační příspěvek 400 tisíc Kč pro dětské hřiště na
Theodoru. Získali jsme však jen část požadovaných finan-
cí, žádost byla podána na 1 mil. Kč.
Dotace jsou pro rozvoj a investice nezbytné, ale nejsou
nárokové a ne vždy se podmínky konkrétního dotačního
titulu potkají s poŽadavky a moŽnostmi obce.

ve pcherách.

PcHERÁK, MK ČR E 23474, obecní zpravodaj, vychází 4x
ročně, vydavatel obec Pchery, Humny 333, 27308 Pche-
ry, IČo Ó2234788, šéfredakt'órka Mgr. Kateřina Tatková,
redakční rada: Ing, Kateřina Mahovská, Mgr. Kateřina Tat-
ková, Bc. Marcel Miška, Marek Beznoska, Jaroslav Tatek.
E-mailová adresa: pcherak@obecpchery.cz
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